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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 195 

Uppdrag till kommundirektören 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommundirektören får i uppdrag att utreda hur kommunen kan avyttra 

delar av sina tillgångar, som kommunala verksamhetslokaler, samt ut-

reda hur kommunen kan avyttra del av Värmdö Bostäder AB. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att utreda förutsättningarna för förbi-

fart Hemmesta och förbifart Gustavsberg. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram programhandlingar för 

trygghetsboende/lägenheter, ca 50 stycken, vid Djuröhemmet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till tre förslag med uppdrag till kommundi-

rektören: 

 

1. Kommundirektören föreslås få i uppdrag att utreda hur kommunen kan 

avyttra delar av sina tillgångar, som kommunala verksamhetslokaler, 

samt utreda hur kommunen kan avyttra del av Värmdö Bostäder AB.  

 

Kommunen är i behov av att frigöra kapital för att bygga hyreslägen-

heter, göra andra investeringar under mandatperioden samt under man-

datperioden minska lånebördan och framtida ränterisk.  

 

2. Kommundirektören föreslås få i uppdrag att utreda förutsättningarna för 

förbifart Hemmesta och förbifart Gustavsberg. 

 

Det är av största vikt att dessa båda förbifarter utreds. Hemmesta utifrån 

en besvärlig trafiksituation och att mycket tung trafik passerar genom 

nuvarande bebyggelse. Dessutom är nuvarande länsväg reservväg för 

farligt gods vilket påverkar hur bebyggelsen utmed vägen och ett nytt 

centrum kan utvecklas. För Gustavsberg behöver förbifart utredas för 

att leda trafik runt samhället i stället för genom både befintliga och 

kommande bostadsområden. 

 

3. Kommundirektören föreslås få i uppdrag att ta fram programhandlingar 

för trygghetsboende/lägenheter, ca 50 stycken, vid Djuröhemmet. 

 

Stor efterfrågan på trygghetsboende råder. Vid Djuröhemmet finns möj-

lighet och är lämpligt att uppföra detta, med naturlig anknytning till 

Djuröhemmet och dess dagverksamhet och restaurang.  

 

Malin Åberg Aas (MP) och Mats Skoglund (V) yrkar avslag på p. 1 och 2 i 

Petterssons yrkande. 
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Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om Petterssons yrkande (p. 3) bifalles och fin-

ner att det bifalles. 

 

Ordföranden ställer proposition om Petterssons yrkande (p. 1) bifalles eller av-

slås och finner att det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder Petterssons yrkande röstar ja, den som avslår yrkandet röstar 

nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Malin Åberg Aas (MP), Mats Skoglund (V). 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Mikael Lindström (S), Nils-Erik Särnbrink (S), 

Per Vegelow (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot två nej-röster enligt Petters-

sons yrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition om Petterssons yrkande (p. 2) bifalles eller av-

slås och finner att det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder Petterssons yrkande röstar ja, den som avslår yrkandet röstar 

nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Malin Åberg Aas (MP), Mats Skoglund (V). 

 

Följande avstår från att rösta: 
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Annika Andersson Ribbing (S), Mikael Lindström (S), Nils-Erik Särnbrink (S), 

Per Vegelow (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot två nej-röster enligt Petters-

sons yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi socialdemokrater undrar varför inte M-alliansen skickade ut förslagen i 

förväg. Det är brukligt att alla ärenden tas upp i dagordningen och att tillhö-

rande underlag finns med i handlingarna. I enstaka, extremt brådskande undan-

tagsfall kan nya ärenden läggas uppkopierade i samband med att gruppmötena 

inför sammanträdet startar. I detta fall delades papperna ut på kvällen, parallellt 

med att vi förväntades ta beslutet.  

 

Det handlar om tre utredningsuppdrag. Inget av dem kan anses vara så tidskri-

tiskt att det inte kunnat hanteras på gängse sätt, dvs. sändas ut i förväg. Nästa 

möte hålls redan om tre veckor. Då hade också uppdragen i utredningarna kun-

nat preciseras vilket vi tror hade underlättat för förvaltningen i genomförandet 

av utredningarna.  

 

Det är synd att det tillträdande politiska styret agerar så maktfullkomligt. I dis-

kussioner som varit efter valet har många företrädare för M-alliansen sagt sig 

vilja ha en annan dialog och ett bättre samarbetsklimat mellan opposition och 

majoritet. Att då rivstarta den nya mandatperioden och på den nya kommunsty-

relsens första sammanträde börja sin ”nyordning” på detta sätt är minst sagt 

förvånande.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig kraftfullt mot två av de uppdrag som Alliansen ger 

till Kommundirektören. Det är också ett tecken på bristande demokrati att de 

inte kunde skicka ut uppdragen med handlingarna till KS. 

1. Att ännu en gång utreda förbifarter genom Hemmesta och Ekedal strider mot 

kommunens översiktsplan och går emot kommunens vision för hållbar utveckl-

ing Värmdö 2013. Infrastrukturen ska enligt ÖP 2012-2030 stödja klimatsmarta 

transporter såsom kollektivtrafik, gång och cykel. Nya genomfartsleder förbi 

kommunens tätorter bidrar till ökat bilberoende och riskerar fortsatt utglesning 

"urban sprawl". I översiktsplanen står också att Värmdö ska utvecklas till en 

unik kombination av stilla natur och stadsliv, samt att kommunen ska satsa på 

gröna kilar. Skogen vid Ekedal där ena förbifarten planeras in är en av de tä-

tortsnära grönkilarna, som är ett sammanhållet välbesökt rekreationsområde. 

Vid Hemmesta har kommunen nyligen anlagt en våtmark som i WWF:s utred-

ning visat sig ge ca 20 miljoner kronor om året tillbaka i form av ekosystem-

tjänster, där rekreationsvärdet är ett. 

Odlingsmark och biologisk mångfald riskerar också att förloras vilket strider 

både mot Sveriges miljökvalitetsmål och kommunens egna hållbarhetsmål. 

I arbetet med samråd och antagandeprocess av översiktsplanen togs de båda 
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förbifarterna bort. Att nu besluta om att återuppta utredningarna utan att kom-

municera med medborgare är att förbigå demokratin och PBL. 

Miljöpartiet vill istället genomföra de förbättringar av Skärgårdsvägen som är 

diskuterade och som är en del i planläggningen av Hemmesta centrum och vi 

förespråkar en silad trafiklösning genom Gustavsberg som enligt den senaste 

trafikutredning som gjorts har tillräcklig kapacitet för trafikutvecklingen i Gus-

tavsberg efter planerad utbyggnad. Genom att utreda förbifarter genom Hem-

mesta storskog och Ekedalsskogen gör Allians för Värmdö ett tydligt vägval: 

De väljer att satsa på nya vägar på jungfrulig mark, istället för att se till att för-

bättra befintligt vägtransportsystem och frångår därmed också fyrstegsprinci-

pen. Vi kan också konstatera att Centerpartiet som tidigare varit en aktiv mot-

ståndare till Förbifart Hemmesta och Kristdemokraterna som varit emot Förbi-

fart Ekedal nu har bytt åsikt och blivit bilkramare. 

 

2. Kommunen har skattesatsen som verktyg för att ta in de medel den behöver 

för att finansiera den lagstadgade välfärden och om politiskt mandat finns till-

godose befolkningens önskemål utöver lagens krav. Att sälja fastigheter som 

behövs av olika skäl för att få loss en reavinst som ska investeras i att bygga 

andra lokaler är konstig matematik och flyttar bara i ännu högre utsträckning 

över kostnaderna på svaga individer som behöver dem, äldre och människor 

med låg inkomst. Skillnaden mellan en kommun och näringslivet är att en 

kommun inte får ha vinstintressen. Det är därför svårt att se hur det kan bli 

långsiktigt billigare att hyra lokaler av privata aktörer med vinstintressen.  

All lagstadgad välfärd ska finansieras av skatter och avgifter. När lagstiftaren, 

som varit fallet under åtta år, inte tillför statliga skattemedel i tillräcklig mängd 

läggs ansvaret för att betala välfärden över på kommuner och landsting som har 

rätt att ta ut skatt av medborgarna för att finansiera det som är lagstadgad rätt 

till välfärd.  

Att sälja bostadsbolaget eller bjuda in till ett delägarskap innebär att kommu-

nen riskerar att avhända sig kontrollen över upplåtelseformen hyresrätt i en 

kommun med väldigt låg andel hyresbostäder och en bostadskö med tusentals 

sökande till just hyresrätter. Miljöpartiet ser att ägardirektivet till Värmdö Bo-

städer ger bolaget möjlighet att sälja fastigheter om behov finns av att få in 

egenkapital till satsningar på underhåll eller nybyggnation. Den typen av avgö-

rande bör göras av bolaget och eventuell reavinst återinvesteras i nya och bättre 

bostäder. Reavinster från bostadsbolaget ska inte användas till att betala av på 

kommunens skuld för den skattefinansierade verksamheten. Den lagreglerade 

välfärden ska finansieras av våra skatter och avgifter, något som Alliansen ver-

kar ha lätt för att glömma bort. Miljöpartiet vill istället att kommunen ska ut-

nyttja det rekordlåga ränteläget för att fortsätta nödvändiga investeringar i såväl 

bostäder som verksamhetslokaler under åren framöver och sälja av överflödiga 

fastigheter när sådana uppstår. Miljöpartiet anser också att det är viktigt att 

kommunen vid försäljning av kommunal egendom inte säljer för billigt och 

protesterade mot detta när det gällde tomträttsförsäljningen på Sandhamn. 

Även i det här fallet kan vi konstatera att ett av Alliansens partier har svalt en 

kamel för att tillfredsställa den Moderata ledningen. Kristdemokraterna har vid 

ett flertal tillfällen under de senaste fyra åren bedyrat att de aldrig kommer att 

vara med på en försäljning av Värmdö Bostäder och de har under åtta år haft 

fler hyresrätter som ett av sina främsta vallöften.” 
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Mats Skoglund (V) reserverar sig till förmån för egna yrkanden. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 

 

 

 


